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BRMG-KRW-X.0012.9.2013 
 

Protokół Nr 13-9/2013 
 
z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 23 maja 2013 roku (czwartek), rozpoczęte o godz. 8.30, w Sali nr 
007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Dariusz Słodkowski, Przewodniczący Komisji 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 13 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym. Porządek stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 800. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2013-2040 – druk nr 907 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 908 - w zakresie 
działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/1045/05 

Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych 
lokali uŜytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na 
strefy czynszowe – druk nr 909 + autopoprawka. 

Przedstawia: przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy projektu uchwały 
 
5. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 
Głosowanie: 
Porządek został przyjęty 7 głosami za - jednogłośnie. 
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Punkt – 1  
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 800. Oryginał druku 
nr 800 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 maja 
2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.34.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe prosi o akceptację 
projektu uchwały RMG, która pozwoli utworzyć bazę priorytetów inwestycyjnych 
miasta Gdańska, która ma stanowić łącznik między strategią miasta Gdańska a 
finansami. Jak państwo pamiętacie na skutek zmian ustawy o finansach 
publicznych, dawny Wieloletni Plan Inwestycyjny (WPI) został zastąpiony 
Wieloletnią Prognozą Finansową (WPF). W związku z powyŜszym potrzebujemy bazy 
priorytetów inwestycyjnych, które połączą WPF, BudŜet Miasta i Strategię Rozwoju 
Miasta.  
 
Baza jest skonstruowana w następujący sposób. W załączniku nr 1 mamy listę zadań 
zaprogramowanych, w załączniku nr 2 listę zadań do zaprogramowania i w 
załączniku nr 3 listę zadań planowanych do realizacji w formie partnerstwa 
publiczno-prywatnego. Załączniki są podzielone w taki sposób, ze w kaŜdym 
załączniku mamy odrębne tabele dla kaŜdego z programów operacyjnych: „Gdańsk 
Moje Miasto”, „Gdańsk - tu mieszkam”, „Mobilny Gdańsk”, „Czas na Gdańsk”, 
„Innowacyjny Gdańsk”. Dodatkowo w załączniku nr 2, czyli zadania do 
zaprogramowania mamy tabelę nr 6, która przedstawia zadania, które są 
realizowane w jednym roku budŜetowym. Załącznik nr 3, to tak, jak wspomniałem 
są to zadania w formie partnerstwa. Projekty zawarte w Bazie Projektów 
Inwestycyjnych, to są projekty z WPI, z edycji 2010-2014 naleŜy podzielić na 
następujące grupy: projekty, które są zrealizowane, więc na pewno je państwo 
tutaj znajdą, projekty, które są w trakcie realizacji, równieŜ ich nie będzie w WPI 
oraz na projekty, które ewentualnie przeszły do WPI, jako projekty, które trzeba 
zaprogramować, są zaprogramowane oraz projekty, z których zrezygnowano. 
 
Jeśli chodzi o charakter BPI, to będzie ona oczywiście wymagała aktualizacji. śeby 
wyobrazić sobie taką pierwszą sytuację, to na przykład sam fakt zaprogramowania 
danego zadania moŜe spowodować, Ŝe będziemy później aktualizować BPI. Zadania 
są podzielone tak, jak powiedziałem na programy, później na zadania i one są 
ustawione według hierarchii, czyli jak sama nazwa wskazuje według priorytetów. 
Proszę państwa o pozytywną opinię. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Mieliśmy przedtem bazę wszystkich wniosków do WPI, złoŜonych formalnie kiedyś 
przez radnych. Czy ta baza będzie transferowana do BPI? 
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Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nic się nie zmieniło w kwestii analizowania wniosków, składania wniosków, zmienił 
się tylko wymiar dokumentu. Lista tych wniosków pozostała i cały czas z niej 
korzystamy. 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W sensie pomysłów. 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – 
druk nr 800 wraz z autopoprawką.  
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 800 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 13-9/12/7/2013 

 
Punkt – 2 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040                 
– druk nr 907 - w zakresie działania Komisji. Oryginał druku nr 907 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 maja 2013 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.141.2013 
 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Teresa Blacharska, Skarbnik Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji powiedziała 
m.in., Ŝe w przedmiotowym projekcie jest jedno przedsięwzięcie dotyczące budy 
kładki na wyspę Ołowianka. Następuje przesunięcie środków w wysokości 700 
tysięcy złotych z roku 2013 na rok 2014. Będzie to miało równieŜ odzwierciedlenie 
w budŜecie miasta. Z uwagi na przedłuŜające się procedury negocjacyjne 
prowadzone z projektantem, który zwycięŜył w konkursie. Po prostu środki te nie 
będą wykorzystane w roku bieŜącym, poniewaŜ czas niezbędny na przesłanie 
dokumentów uniemoŜliwia opłacenie tej dokumentacji. Stąd te środki będą 
niewykorzystane i powiem państwu przy omawianiu budŜetu, na co te środki będą 
wykorzystane. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 907 – w zakresie 
działania Komisji. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 907 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 13-9/13/8/2013 
 
 

Punkt – 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 908 - w zakresie 
działania Komisji. Oryginał druku nr 908 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 23 maja 2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.142.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Teresa Blacharska, Skarbnik Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji powiedziała 
m.in., Ŝe te środki w wysokości 700 tysięcy złotych, które przenosimy z zadania 
kładka na wyspę Ołowianka przeznaczone są na zakup zintegrowanego systemu 
obsługi posiedzeń rady (nagrywanie, nagłośnienie, głosowanie), poniewaŜ 
przewidujemy w tym roku odnowienie kilku sal wewnątrz budynku. Odłączenie 
obecnego sprzętu, który jest starym sprzętem, nie daje Ŝadnej gwarancji, zresztą 
on juŜ i teraz szwankuje, o czym wiecie państwo doskonale, nie daje Ŝadnej 
gwarancji, ze zainstalowany ponownie odpali. W związku z tym po długich 
analizach i technicznych badaniach stwierdzono, Ŝe naleŜy zakupić nowy sprzęt. 
 
Następna sprawa, to Hevelianum wygenerowało dodatkowe dochody w wysokości 15 
tysięcy złotych, które przeznacza się na pokrycie kosztów związanych z zakupem 
energii. Jak państwo wiecie baza budynkowa Hevelianum poszerza się po 
modernizacjach, w związku z tym wzrastają koszty związane z utrzymaniem tych 
budynków. 
 
Jeszcze jedna kwestia związana z zakresem działania Komisji, to przeznaczenie 
kwoty 11, 2 miliona złotych na poŜyczkę dla spółki celowej „Forum Radunia”. Nie 
będę mówiła o tej spółce, bo państwo wiecie, co to za spółka, z która podpisaliśmy 
umowę na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego dotyczącego 
zagospodarowania Targu Siennego i Rakowego. Jest w tej chwili faza 
przedinwestycyjna. Nie ma wszystkich zebranych dokumentów, nie ma decyzji 
środowiskowej, które są to dokumenty niezbędne do wydania pozwolenia na 
zabudowę tego terenu. Wobec powyŜszego bank, który ma finansować to 
przedsięwzięcie oczywiście nie udzieli kredytu dopóki nie będzie wymaganych 
dokumentów, czyli wszystkich pozwoleń na budowę. PoniewaŜ PKP realizuje swój 
projekt inwestycyjny, ten projekt jest dofinansowywany ze środków Unii 
Europejskiej i wiemy o tym, Ŝe w roku 2014 ten projekt się musi zakończyć, a my w 
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tym projekcie uczestniczymy, jesteśmy udziałowcami tej spółki, uczestniczy w tym 
projekcie inwestycyjnym poprzez budowę umocnień między tortami, na których 
będzie posadowiona zabudowa tych torów, a to się proszę państwa wiąŜe, te prace 
PKP wiąŜą się z przekierunkowaniem pociągów. W związku z tym druga taka okazja 
nie zdarzy się w przyszłości, Ŝeby w jednym czasie zrealizować te dwa 
przedsięwzięcia. Oczywiście to przekierunkowanie bardzo kosztuje i w związku z 
tym zdecydowaliśmy się, pan prezydent udzielić poŜyczki, i jeŜeli zostaną 
załatwione wszystkie formalności związane juŜ z pozwoleniem na budowę bank 
udzieli kredyt. Przewidujemy, Ŝe do końca roku 2014 ta poŜyczka zostanie 
spłacona. Po prostu jest to w naszym interesie publicznym, Ŝeby to zostało 
zrealizowane. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Hevelianum uczestniczy z metropolitalnym zakupie prądu, tak? 
 
Pan Teresa Blacharska, Skarbnik Miasta Gdańska 
Wszystkie jednostki w mieście, więc jako jednostka budŜetowa tak, bo to nie jest 
instytucja odrębna kultury. Dotyczy to wszystkich naszych jednostek. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Proszę o słowo komentarza do pozycji pt. zwrot nadpłaconej rekompensaty na 
przewozy tramwajowe w 2012 roku, w wysokości 5, 7 miliona złotych. 
 
Pan Teresa Blacharska, Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę Państwa. PoniewaŜ mamy zawarty kontrakt na podstawie wytycznych, i 
naszych przepisów, które zostały uchwalone na podstawie wytycznych Unii 
Europejskiej tzw. decyzja 1370 z 2007 roku, my płacimy spółce dwie rekompensaty. 
Jedna za przewozy autobusowe, druga za przewozy tramwajowe. KaŜda z tych 
rekompensat jest rozliczana odrębnie i brane pod uwagę są wskaźniki, według 
jakich wszystkie koszty są zwiększane, czy przyjmowane w danym roku 
kalendarzowym. Przede wszystkim są to wskaźniki związane z inflacją, wskaźniki 
związane ze wzrostem energii, paliw. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
W porównaniu do kontraktu, który ma kilka lat. 
 
Pan Teresa Blacharska, Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. I teraz, w związku z tym, koszty, które były skalkulowane w stawce 
wozokilometra, po zbadaniu przez audytora, okazały się po prostu niŜsze i spółka 
nam musi zwrócić te pieniądze.  
 
Natomiast, jeŜeli chodzi o przewozy autobusowe jest sytuacja odwrotna, 5, 1 
miliona złotych my musimy zapłacić za przewozy autobusowe. W sumie mamy 
nadwyŜkę prawie 600 tysięcy złotych. Tak, Ŝe to, co roku w miesiącu kwietniu jest 
badane przez audytora, po zaksięgowaniu wszystkich kosztów w spółce. 
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Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 
2013 rok – druk nr 908 – w zakresie działania Komisji.  
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 glosach wstrzymujących się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 908 – w zakresie działania Komisji.   Opinia Nr 13-9/14/9/2013 

 
Punkt – 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/1045/05 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych 
lokali uŜytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na 
strefy czynszowe – druk nr 909 + autopoprawka. Oryginał druku nr 909 wraz z 
autopoprawką stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 
maja 2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.143.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy projektu uchwały 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe projekt tej uchwały 
zmierza do uelastycznienia dotychczasowego systemu. Zwracam uwagę, Ŝe on daje 
moŜliwość prezydentowi do reagowania w przypadkach nadzwyczajnych takich jak 
remonty, czy przebudowy ulic. I jeszcze raz podkreślam, daje moŜliwość 
reagowania. Tutaj nie ma automatycznej decyzji. Proszę zauwaŜyć, ze ten projekt 
przewiduje, po pierwsze działanie na wniosek osób zainteresowanych obniŜką, Ŝe w 
ich ocenie ponoszą z tego tytułu, braku dostępu do lokalu uŜytkowego straty, ale 
nakładają równieŜ obowiązek oceny urzędu, czy rzeczywiście ma miejsce taka 
sytuacja. W związku z powyŜszym nie mamy do czynienia z automatycznym 
przyznaniem ulg w czynszach. Jeszcze raz podkreślam. Jest to uelastycznienie, to 
jest narzędzie dane prezydentowi do reagowania w takich sytuacjach. Tyle, i aŜ 
tyle. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dziękuję. Czy są pytania? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, wiceprzewodniczący Klubu PiS, członek Komisji 
Uzupełniając wypowiedź radnego Wiesława Kamińskiego powiedział m.in., Ŝe od 
strony formalno prawnej klub złoŜył autopoprawkę zgodnie z opinią prawną 
uwzględniającą wykreślenie numeru uchwały w tytule projektu uchwały i została 
uaktualniona podstawa prawna, czyli, jeŜeli głosujemy to wraz z autopoprawką. 
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Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Dobrze. W porządku obrad mamy druk wraz z autopoprawką. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Zastanawiam się nad taką sytuacją, bo wielokrotnie prowadziliśmy remonty, 
chociaŜby na tej ulicy. Co zrobimy w takiej sytuacji, jeśli ktoś powie, Ŝe cztery lata 
temu miał remont przed lokalem? 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Oczywiście kaŜdy z kodeksu cywilnego ma prawo domagać się wszelkiego rodzaju 
roszczeń, i tutaj jakby stan prawny się nie zmienia. Odpowiedzialność jest w 
zaleŜności od tego roszczenia, zawartego w kodeksie cywilnym i ta poprawka nic 
nie zmienia w tej sprawie, ale teŜ przestrzegałbym przed takim widzeniem tej 
sprawy, dlatego, Ŝe to prawo się tworzy z myślą o przyszłości i prawo obowiązuje 
zawsze z tym okresem po jego wprowadzeniu. I to, Ŝe ileś lat temu były jakieś inne 
rozwiązania, no takie rzeczy w całej sferze Ŝycia publicznego zdarzają się 
codziennie. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Pozwolę sobie na komentarz do tego. Wydaje mi się, Ŝe ok., ci ludzie mają straty, 
bo rozumiem, ze inspiracją do projektu tej uchwały był remont ul. Wajdeloty, no, 
ale przez jakiś okres będą ci przedsiębiorcy mieć gorzej, ale rozumiem, Ŝe za pół 
roku będzie o wiele lepiej, będzie elegancka ulica i myślę, Ŝe będzie to miejsce, 
które będzie sprzyjało zakupom. 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Myślę, Ŝe to jest jakby niezrozumienie problemu. Nie twierdzę, Ŝe jeŜeli warunki 
handlowania, czy prowadzenie działalności na tej ulicy się poprawią, chociaŜ 
osobiście uwaŜam, Ŝe się nie poprawią, ale powiem, dlaczego. JeŜeli się poprawią, 
wartość tych lokali uŜytkowych i ich wartość teŜ sprzedawca, czyli zarabianie przez 
miasto nie wzrośnie. JeŜeli wzrośnie, to oczywiście trzeba uaktualnić to poprzez po 
prostu umowy zawarte z najemcami. W związku z powyŜszym ja tutaj nie widzę 
jakby rozbieŜności. A dlaczego uwaŜam, Ŝe wbrew pozorom wartość handlowa tych 
lokali w tym miejscu, wbrew pozorom, nawet gdybyśmy tam trochę złota połoŜyli, 
kamieniczki i klamki nie wzrośnie na pewno, dlatego, Ŝe ci, którzy prowadzą 
jakąkolwiek działalność, czy gastronomiczną, czy handlową, to wiedzą, Ŝe 
najwaŜniejszym do prowadzenia działalności gospodarczej tj. parking, moŜliwość 
zatrzymania się przy danej restauracji, czy sklepie. Oczywiście jest miejsce 
centralne waŜne, ale nie najwaŜniejsze. A po tej rewitalizacji, jeŜeli chodzi o 
miejsca postojowe, to one się skończą na ul. Wajdeloty, będzie tam 14, czy 15 
miejsc postojowych. Czyli z punktu widzenia komunikacyjnego, zatrzymania się i 
zrobienia zakupów, tam dojdzie do bardzo duŜego ograniczenia. Ale to jest wtórne. 
Nie chcę, ale co więcej, namawiam władze miasta, Ŝeby reagowały, i Ŝeby po 
prostu te czynsze były uaktualniane w zaleŜności od sytuacji rynkowej. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Przykład Monte Cassino, Kopenhagi, wielu miast w Europie, które zastosowały 
strefy uspokojone dla ruchu i deptaków, a równieŜ sprzed kilku miesięcy analizę 
Uniwersytetu, jeśli mnie pamięć nie myli w Bostonie, która powiedziała, Ŝe wpływ 
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deptaków i wzmoŜonego ruchu rowerowego ma szczególne znaczenie dla wzrostu 
małej i średniej przedsiębiorczości przeczy zupełnie temu, co pan mówi. 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
MoŜe źle zostałem zrozumiany. 
  
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Doktrynalnie się nie zrozumiemy w tym zakresie. 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Zrozumiemy się. Chcę powiedzieć, Ŝe jeŜeli wzrośnie wartość handlowa tych 
lokali… 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
I tutaj niestety teŜ pan się myli. 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Dlatego trzeba zwiększyć czynsze. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Właśnie tego nie moŜna zrobić. I znów się odwołam do posiedzenia Komisji Polityki 
Gospodarczej. OtóŜ zjawisko, o którym pan mówi, to jest zjawisko gentryfikacji. 
Proces podwyŜszania czynszów wykurzy tam dotychczasowych lokatorów czynszów 
mieszkaniowych i usługowych. W Niemczech przez 5 lat zakazana jest podwyŜka 
czynszu, dlatego, Ŝe w prosty sposób osoby, które przeŜyły właśnie okres 
rewitalizacji, trudnego remontu, ograniczenia dostępu do tej strefy wypadają z 
rynku, właśnie ze względu na skutek podwyŜszonych czynszów i polityki 
podwyŜszania czynszów w zamian za lepszą jakość przestrzeni publicznej. Tam jest 
pięcioletni okres trwałości projektu rewitalizacyjnego. To jest kluczowy proces 
rewitalizacyjny. 
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Ale ja zachęcam władze miasta do prowadzenia jakby polityki gospodarczej i być 
moŜe teŜ wprowadzenia takiego rozwiązania po rewitalizacji, oczywiście jak 
najbardziej, ale to wymaga prowadzenia polityki gospodarczej. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Nie ma ustawy i rząd niestety pana partii i później niestety rząd takŜe mojej partii 
o ustawie rewitalizacyjnej nie myśli, to jest smutne.  
 
Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Ale te rozwiązania są na rynku cały czas. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Czekam na premiera Kaczyńskiego, moŜe tutaj mnie jakoś ucieszy? 
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Radny Wiesław Kamiński, przedstawiciel Klubu Radnych PiS, wnioskodawcy 
projektu uchwały  
Jedyna radość, Ŝe ja teŜ czekam na premiera Kaczyńskiego. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Przynajmniej w tym jednym zakresie na niego czekam. 
Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/1045/05 Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali uŜytkowych, czynszów i ich 
płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe – druk nr 909 wraz 
z autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
1 głos za, 6 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 
 
Wobec powyŜszego głosowania Komisja negatywnie zaopiniowała ww. projekt 
uchwały wraz z autopoprawką. Opinia Nr 13-9/15/10/2013 
 

 

Punkt – 5 
Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Czy są jakieś sprawy ze strony członków Komisji? 
 
Radny Piotr Grzelak, członek Komisji 
Mieliśmy w maju złoŜyć, jako Komisja projekt uchwały w sprawie Renomy. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Podobno jest dzisiaj złoŜony projekt przez prezydenta Lisickiego. Dzień po naszej 
Komisji rozmawiałem i powiedziała, Ŝe projekt złoŜy, a w ten wtorek równieŜ 
rozmawiałem i powiedział, Ŝe projekt jest przygotowany. 
 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw, zamykam posiedzenie. Posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 9,05. 
 

Przewodniczący 
Komisji Rewitalizacji 
Rady Miasta Gdańska 

 
Dariusz Słodkowski 

 
Protokół sporządziła  
 
ElŜbieta Wajs-Deyck 
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BRMG – KRW - X. 0012.9-2.2013.EWD.143793 
Sprawa: BRMG - S.0006.34.2013 
 

                          Pan Bogdan Oleszek 
                                             Przewodniczący 

                           Rady Miasta Gdańska 

 

Opinia Nr 13-9/12/7/2013 
Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 23 maja 2013 roku 
 
 

do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 800+ 
autopoprawka. 
======================================================= 

 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Marcina Dawidowskiego, Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 800 wraz z autopoprawką. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Rewitalizacji  
 

Dariusz Słodkowski 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG – KRW - X. 0012.9-3.2013.EWD.143806 

Sprawa: BRMG - S.0006.141.2013 

 

                          Pan Bogdan Oleszek 
                                             Przewodniczący 

                           Rady Miasta Gdańska 

 

Opinia Nr 13-9/13/8/2013 
Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 23 maja 2013 roku 
 
 

do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 907. 

======================================================= 

 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 907 – w zakresie działania Komisji. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Rewitalizacji  
 

Dariusz Słodkowski 
 
Do wiadomości: 
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Prezydent Miasta Gdańska 
 

BRMG – KRW - X. 0012.9-4.2013.EWD.143813 

Sprawa: BRMG - S.0006.142.2013 

 

                          Pan Bogdan Oleszek 
                                             Przewodniczący 

                           Rady Miasta Gdańska 

 

Opinia Nr 13-9/14/9/2013 
Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 23 maja 2013 roku 
 
 

do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 908. 

======================================================= 

 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską - Skarbnika Miasta Gdańska oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 6 głosami za, przy 1 głosie 
przeciwnym i 0 glosach wstrzymujących się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 908 – w zakresie działania 
Komisji. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Rewitalizacji  
 

Dariusz Słodkowski 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
 

BRMG – KRW - X. 0012.9-5.2013.EWD.143860 
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Sprawa: BRMG - S.0006.143.2013 

 
                        Pan Bogdan Oleszek 

                                            Przewodniczący  
                                            Rady Miasta Gdańska 

 

Opinia Nr 13-9/15/10/2013 
Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 23 maja 2013 roku 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę                              
Nr XXXIV/1045/05 Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania 
zasobem komunalnych lokali uŜytkowych, czynszów i ich płatności oraz 
podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe – druk nr 909+ autopoprawka. 

======================================================= 

 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana Wiesława 
Kamińskiego, przedstawiciela Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości - 
wnioskodawcy projektu uchwały oraz przeprowadzonej dyskusji, został poddany 
pod głosowanie wniosek o przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 
projektu uchwały, zawartego w druku nr 909 wraz z autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
1 głos za, 6 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 
 
Wobec powyŜszego głosowania Komisja negatywnie zaopiniowała ww. projekt 
uchwały wraz z autopoprawką. 
 
 
Otrzymują: 
Klub Radnych PiS 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
 

Przewodniczący 
Komisji Rewitalizacji  

 
Dariusz Słodkowski 

 


